
Skolebestyrelsesmøde 

Havndal børneby 
Mandag den 24.04.2023 kl. 17.00 – 19.00  

Referat 

 
Fraværende med afbud: 

Camilla Hjortshøj 

 

1. 

Referat fra sidst 

 

• Godkendt uden bemærkninger 

 

2. 

Nyt fra formanden 

 

• ungemiljøworkshop afholdt – 18 unge 

dukkede op med rigtig gode input. De 

ønsker sig meget et sted, hvor de kan 

være, og hvor man må larme 

• Ny klubstruktur på vej 

• Trafiksikkerhedsplan – AN deltager i 

mødet. Tidspunktet på dagen er for 

tidligt, og det gør AN opmærksom på. 

• Lokaldyst 29.8.23 – har været afholdt 

første møde, og en del frivillige har 

meldt sig 

 

 

3. 

Nyt fra ledelsen 

 

• Penge til branding? Vi får desværre 

ingen penge til det. 

• Der var endvidere lavet ansøgning om 

penge til indsats på læseområde samt 

ekstra dygtige børn, men børn- og 

skoleudvalget lavede kriterierne for 

ansøgning om efter indsendelsesfristen, 

og ansøgningen blev afvist. Ny 

ansøgningsrunde 

• St. Bededag i 23/24: Skoleelever har fri 

– børnehave og SFO åben. Lærernes 

nettonorm sættes op 

• Kurser i det nye skoleår: 

Meddelelsesbogen 

Sprogets udvikling og betydning 

Førstehjælp 

”Skæld-ud” 

• Ny børn- og skoledirektør Carsten Otte 

kommer på besøg i både skole og 

børnehave d. 28.4 



• Forældrekaffe for dagplejebørn 3 gange 

i juni måned – forældre har fået 

invitation – deles på FB af LP 

 

4. 

Nyt fra elevrådet 

 

• Sofus og Victor har været til sidste 

møde i Randers fælleselevråd. De har 

holdt møde med ANL og 

sundhedsplejerske vedr. puffbars, 

nikotinforebyggende tiltag, som er et 

meget aktuelt emne. Sundhedsplejerske 

vil tage det op på møde senere. 

• Børnebyfest var god – sjovt skuespil, 

fedt spøgelsestog og et stort hit med 

ansigtsmaling og selfiebod 

• Affaldsindsamling som alle elever 

deltog i efter børnebyfest – 42 kg affald 

indsamlet på 1 time 

• Afholdt elevrådets hyggedag – sport, 

film, popcorn, saft, kage – en rigtig god 

og hyggelig dag, som elevrådet gerne vil 

afholde igen til næste år. Børnehave og 

førskole deltog også i dagen med hygge 

og film i gym.sal 

 

 

5. 

Høringssvar  

 

Børne- og familieudvalget besluttede på deres 

møde den 28. marts at sende et forslag om 

søskende fortrinsret ved fordeling af pladser i 

dagtilbud i høring hos bestyrelserne i de 

kommunale dagtilbud, bestyrelsen i Dagplejen, 

bestyrelserne i de kommunale børnebyer og 

bestyrelserne i de selvejende daginstitutioner i 

Randers Kommune. 

 

Vedhæftet er et høringsbrev, hvor forslaget 

uddybes nærmere. Endvidere er vedhæftet 

referatet med bilag fra mødet i børne- og 

familieudvalget den 28. marts 2023, hvor 

udvalget besluttede at sende forslaget i høring. 

 

Høringssvar fra bestyrelserne skal indgives via 

Randers Kommunes høringsportal på 

www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-

indflydelse/hoeringer/ senest den 12. maj 2023. 

• Bilag 

• LP udarbejder høringssvar – ingen 

kommentarer – vi synes det er en god 

http://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-indflydelse/hoeringer/
http://www.randers.dk/demokrati/indsigt-og-indflydelse/hoeringer/


ide, som giver god mening. Hvis der 

ikke kommer indvendinger i høringssvar 

træder det i kraft fra 1.8.23 

 

6. 

Budget 2023 

 

• Bilag udleveres på mødet – kort 

gennemgået. Vi forventer at afdrage på 

gæld, som handleplanen siger 

 

7. 

Princip: Adgang til at opfylde 

undervisningspligt ifbm musik eller 

idrætsskole 

Princip vedr. “Arbejdets fordeling blandt det 

undervisenes personale” diskuteres. 

 

 

• Bilag godkendt 

 

 

 

• Link 
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-

arbejdets-fordeling-mellem-l%C3%A6rerne-og-

andet-p%C3%A6dagogisk-personale 

 

Princippet ”kopieres” fra skole og forældre, og 

godkendes på næste møde 

 

8. 

Planlægning skoleåret 23/24 

 

• Konvertering af UUV til støtte – ANL 

gennemgik bilag, som viser at  alle 

klasser vil få færre lektioner samt 

kortere frikvarterer i kommende skoleår. 

Ændring i læsebånd, som fremadrettet 

kan være forskelligt i afdelingerne. ANL 

sender ansøgning ind, som bestyrelsen 

bakker op om 

• Busser – intet nyt 

 

9. 

Evt. 

 

• Branding – stadig ingen tilbagemelding 

fra kommunikationsafd. ANL sender 

forespørgsel 

• DBJ har henvendt sig til veje og trafik, 

og der kommer nyt skilt ved vejen fra 

Østerbro ned mod skole og børnehave. 

Nyt skilt – Børnehave. Vi skal selv 

betale for det. 

• Penge til udeområder: 

På tur med børn, KREA hold laver 

vandbane 

 

 

10. 

Punkter næste møde 

 

• Principper: 

Arbejdets fordeling blandt det 

undervisende personale samt 

Færdsel til og fra børnebyen 

https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-arbejdets-fordeling-mellem-l%C3%A6rerne-og-andet-p%C3%A6dagogisk-personale
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-arbejdets-fordeling-mellem-l%C3%A6rerne-og-andet-p%C3%A6dagogisk-personale
https://www.skole-foraeldre.dk/artikel/princip-arbejdets-fordeling-mellem-l%C3%A6rerne-og-andet-p%C3%A6dagogisk-personale


Forældreråd 

Skole-hjem samarbejde 

• Evaluering af vikarkonto – hvor meget 

bruges på vikarer 

• Vogn/stand til børnefest 

• Velkommen til nye børn i skolen – 

Simone (børnehaveklasseleder) sender 

velkomstbrev – skal bestyrelsen deltage 

i noget? 

• Årsberetning 

 


